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В статье рассмотрены новеллы Конституции России, регламентирующие число судей Конституционного 
Суда, порядок их назначения и процедуру досрочного прекращения полномочий, порядок деятельности, ком-
петенцию. Анализ новелл конституционного законодательства позволил констатировать совершенствова-
ние как круга полномочий Конституционного Суда РФ, так и процедуры осуществления этих полномочий. 
Обозначенная тенденция правовой регламентации статуса Конституционного Суда РФ призвана служить цели 
защиты и восстановления конституционных прав и свобод личности, развитию гражданского общества, обе-
спечению верховенства Конституции РФ.
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The article deals with the novelties of the Constitution of Russia, which regulate the number of judges of the
Constitutional Court, the procedure for their appointment and the procedure for early termination of powers, the or-
der of activity, and competence. The analysis of the novelties of the constitutional legislation allowed us to state the im-
provement of both the terms of reference of the Constitutional Court of the Russian Federation and the procedure for 
exercising these powers. The marked tendency of the legal regulation of the status of the constitutional Court of the 
Russian Federation aims to serve the purpose of protecting and restoring the constitutional rights and freedoms of the 
individual, civil society, the rule of the Constitution.
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